
رو بــه رو
حسین رفیعی:

»ایستگاه« لحظات شیرینی دارد
مجری و بازیگر تلویزیون 
درباره برنامه جدید خود در 
برنامه  گفت:  نسیم  بکه  ش
ایستگاه« علاوه بر اینکه  «
لحظات بامزه و شیرینی دارد، تلاش می کند 
تا فرهنگ کنترل خشم و خود مراقبتی اخلاقی 
را ترویج کند. حسین رفیعی افزود: تهیه کننده 
کار آقای نیکجو خیلی وقت بود که طرح این 
برنامه را با من مطرح کرده بود و قرار بر این 
بود که این برنامه 7 بازیگر ثابت داشته باشد 
اما بعدها به این نتیجه رسیدیم که کار 4 بازیگر 
ثابت داشته باشد و دوستان جوان و با استعداد 
دیگری هم به مجموعه ما اضافه شوند. این اتفاق 
برای جوان هایی که مترصد فرصت بودند تا دیده 
شوند و کار خود را از تلویزیون شروع کنند نیز 
فرصت خوبی است. وی ادامه داد: در حال حاضر 
تمام دنیا و مردم جهان مبتلا به خشم و پرخاش 
غیرقابل کنترل شده اند و از لحظه ای که از منزل 
خارج می شوند تا به منزل برگردند یک ناراحتی 
و عصبانیت بعضا بی دلیل را با خود به همراه دارند. 
متاسفانه من فکر می کنم در قرن جدید به رغم 
پیشرفت تکنولوژی، همچنان در میان مردم 
سواد برقراری ارتباط سالم و درست دچار آسیب 
و مشکل است. متاسفانه این اتفاق هم در خانواده 
و هم در اجتماع رقم خورده است که این حجم از 
پرخاشگری در بین مردم دیده می شود. رفیعی 
اضافه کرد: به همین دلیل من احساس می کنم 
این دست از برنامه ها می توانند تلنگری باشند تا 
ما در کنار شادی و سرگرمی که دنبال آن هستیم 
کمی هم در زندگی روزمره و ارتباطات خودمان 
تاملی داشته باشیم. این مجری تلویزیون با بیان 
اینکه صداوسیما مخاطب میلیونی دارد، افزود: 
من در همه گفت وگوهای خودم بارها تاکید 
کرده ام که ایران تنها تهران نیست و تهران هم 
یک منطقه خاص به بالا نیست. نه در صداوسیما 
بلکه در همه مراکز فرهنگی ما باید سبد کالای 
متنوع و جامعی به مخاطب ارائه شود و تنها 
اختصاص به یک طیف نباشد. حسین رفیعی 
با اشاره به سوابق خود در اجرای برنامه های 
مختلف تلویزیونی تاکید کرد: من سابق بر این 
تجربه اجرای تاک شو های مختلفی را داشتم، 
برنامه هایی مانند مهتاب، محله بنده نواز که 
همراه با نمایش زنده بود و به همین دلیل با 
این نوع برنامه های تلفیقی آشنایی نزدیک و 
کاملی دارم. در برنامه »ایست گاه« ما موضوعات 
و روایت های مختلفی داریم که اگر کمدی و طنز 
نباشد، درام و تراژدی هم نیست. ما دنبال اتفاقات 
بامزه و شیرینی هم در برنامه هستیم تا آن 
وجاهت شبکه نسیم که شبکه نشاط و سرگرمی 

است نیز منظور شد. 

جوز ساخت فیلم سینمایی  م
تهیه کنندگی  به  هم دیدار«  «
کارگردانی  و  نیکی کریمی«  «
مهدی نوروزیان« صادر شد.  «
این فیلم در حال حاضر در مرحله 
پیش تولید است تا طبق پیش بینی 
نجام شده، زمستان امسال در  ا
تهران جلوی دوربین برود. مهدی 
نوروزیان، کارگردان »هم دیدار« 
پیش از این با فیلم کوتاه »کشتن 
جویی« نامزد جایزه بهترین فیلم 
کوتاه اسکار شده و جایزه بهترین 
یلم کوتاه جشنواره آتلانتا را  ف

به دست آورده است. 

 صدور پروانه ساخت 
فیلمِ »نیکی کریمی«

نیوشا ضیغمی در سومین تجربه 
تلویزیون  در  خود  قش آفرینی  ن
جلوی دوربین سریال »بی نشان« به 
کارگردانی راما قویدل رفت. با گذشت 
بیش از ۲۰ درصد از تصویربرداری 
سریال »بی نشان« به کارگردانی راما 
قویدل و تهیه کنندگی مرتضی رزاق 
کریمی، نیوشا ضیغمی بازیگر سینما به 
عنوان جدیدترین بازیگر به این پروژه 
پیوست. سریال »بی نشان« سومین 
پروژه تلویزیونی نیوشا ضیغمی است 
که با سریال »در چشم باد« اولین 
تجربه بازیگری خود را در تلویزیون 
رقم زد و پس از آن در سریال »راستش 

را بگو« ایفای نقش کرد. 

 »نیوشا ضیغمی«
 به »بی نشان« پیوست

خبــر
درخواست صنف تهیه کنندگان از »خزاعی« 
ئیس جامعه صنفی تهیه کنندگان با اشاره به جلسه ای  ر
که به تازگی با رئیس سازمان سینمایی داشته اند، تاکید کرد 
درخواست ما از محمد خزاعی حذف پروانه ساخت در سینمای 
ایران است. سیدضیاء هاشمی درباره حضور چند روز پیش محمد 
خزاعی به عنوان رئیس سازمان سینمایی در جلسه اتحادیه 
تهیه کنندگان گفت: این حرکت محمد خزاعی و حضورش در 
اتحادیه بدون هماهنگی با اعضا جلسه بسیار پسندیده و قابل تقدیر 
بود و لازم است که مدیران یاد بگیرند فعالیت های هنری و فرهنگی 
با پشت میزنشستن و دستوری پیش نمی رود حضور در عرصه هنر 
کاملا هنری و عاطفی است، کار در این عرصه بیشتر هنری است 
و اداری پیش نمی رود. وی بیان کرد: یکی از اشکالات در عرصه 
مدیریتی، حوزه سینما، برگزاری جلسه پروانه ساخت است و تا 
مادامی که افراد فکر کنند یک گروه چند نفره )۵، 7 یا ۹ نفره( 
می توانند برای ساخت یک فیلم و سینمای ایران تصمیم بگیرند 
اشتباه محض است. این تهیه کننده سینما ادامه داد: افرادی که 
شناخت درستی از جامعه ندارند برای ۸۵ میلیون جمعیت ایران 
تصمیم می گیرند چه فیلمی با چه مضمونی پخش شود و یا چه 
برنامه ای ساخته شود. عدم شناخت کافی مدیران و ریاکاری برخی 
از آنها این بلا را به جان فرهنگ و هنر کشور آورده است. رئیس 
جامعه صنفی تهیه کنندگان گفت: معتقدم آقای خزاعی برای 
اینکه بتواند نامی ماندگار در سینما بیابد باید ۲ کار مهم را انجام 
دهد. اول پروانه ساخت را حذف کند. چرا باید سینماگری که 4۰ 
سال در سینمای انقلاب فعالیت کرده از یک شورای چند نفره 
مجوز دریافت کند که انصاف نیست. اما پروانه نمایش حق طبیعی 
و حاکمیتی است که در اختیار همه دولت ها در دنیاست ما هم با 
احترام به این مهم، آن را رعایت می کنیم. اما در مورد سینماگران 
با سابقه که سال ها فعالیت می کنند باید خودشان مسئولیت 
کارشان را بپذیرند و دیگر به عهده دولت نسپارند. تنها فیلمسازان 
اول و دوم مجوز پروانه ساخت از ارشاد دریافت کنند. وی با اشاره 
به اینکه شورای پروانه ساخت به صورت تخصصی به افراد مشاوره 
بدهد اما مسئولیت تولید یک فیلم را به عهده تهیه کننده بسپارند، 
توضیح داد: دولت نباید مسئولیت تولید یک اثر را عهده دار باشد. 
یک متن حقوقی با کمک صنف و ارشاد تهیه شود و تهیه کنندگان 
)به جز اول و دوم( متعهد شوند که مسئولیت فیلم را عهده دار 
باشند و تمام قوانین باید در فیلم رعایت شود از جمله مفسده، 
حجاب، سیگارکشیدن یا… که باید براساس قانون فیلم ساخته و 
پروانه نمایش دریافت کنند، براساس سلیقه نمی توان فردی را از 
کاری منع کرد. این تهیه کننده سینما بیان کرد: محمد خزاعی با 
کمک وزیر و حمایت مطلق رئیس جمهور باید تلاش کند تا این 
امر به انجام برسد. مهاشمی در پایان گفت: امیدوارم آقای جبلی 
هم تلاش کند تا با همت آقای خزاعی نمایندگان را متقاعد کنند 
که شبکه نمایش خانگی فعالیتش به ارشاد بازگردد چون هنوز به 
قانون تبدیل نشده این امر ممکن است. آقای خزاعی با کمک وزیر 
ارشاد و حمایت رئیس جمهور تفسیر غلطی که از شبکه نمایش 
خانگی به عنوان رسانه فراگیر در قوه قضاویه صورت گرفته را اصلاح 

و شبکه نمایش خانگی را به خاستگاه قانونی خود بازگردانند. 
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»پروین بهمنی« خالق لالایی های مادرانه 
ایران زمین که به دلیل وخامت ناراحتی قلبی، 
ریوی در بیمارستان بستری شده بود، درگذشت. 
دامون شش بلوکی فرزند »پروین بهمنی« گفت: 
چند روز پیش حال مادر رو به وخامت گذاشت و 
حتی قدرت تکلمش را از دست داد، در تکاپوی 
یافتن بیمارستانی برای بستری و رسیدگی و 
مداوای ایشان بودیم و چند روز هم بستری بودند 
که در نهایت متاسفانه مادر جان به جان آفرین 
تسلیم کرد. پروین بهمنی متولد ۱۳۲۸ در شیراز، 
خالق لالایی های محلی و پژوهشگر فرهنگ 
قشقایی است. وی فارغ التحصیل دانشسرای 
تربیت معلم بوده و در کسوت معلمی خدمت 
کرده است. این پژوهشگر پس از سال ها تحقیق 
و اجرا و گردآوری لالایی های مناطق مختلف 
ایران زمین، نشان درجه یک هنری )دکتری( را 
از وزارت فرهنگ و ارشاد دریافت کرد و اولین زن 
برگزیده مفاخر هنری ترُک محسوب می شود. 
بعداز پایان تحصیلات وارد دانشسرای عشایری 
شد و به مدت ۱۶ سال به آموزگاری اشتغال داشت 
و همزمان مشغول آموختن ردیف های موسیقی 
بود. مدتی نزد اساتیدی چون محمدحسین 
کیانی، حبیب خان گرگین، غلامرضا خان بهمنی 

و محمدقلی خورشید موسیقی اصیل یاد گرفت 
سپس به تهران مهاجرت کرد. خانم بهمنی در 
کنار نغمات و لالایی های محلی به عنوان یک 
پژوهشگر موسیقی شناخته می شود. در سال 
۱۳۸۶ با لالایی در فیلم »سه زن« ساخته منیژه 
حکمت به شهرت رسید. این آواز خیلی زود نه 
تنها در ایران بلکه در کشورهای مختلف مورد 
توجه قرار گرفت و بسیاری از تهیه کنندگان، 
موسیقیدانان و پژوهشگران به سمت موسیقی 
قشقایی کشیده شدند.»پروین بهمنی« دارنده 
نشان درجه یک هنری از ایران، دکترای افتخاری 

از کنسرواتوار مسکو و دانشگاه دولتی کشور 
ترکیه است.

 پیام تسلیت وزیر ارشاد 
وزیر  اسماعیلی  حمدمهدی  م

فرهنگ و ارشاد اسلامی با انتشار 
متنی درگذشت پروین بهمنی 

را تسلیت گفت. در این پیام 
جان  این  است:  مده  آ

حافظ  به  که  اریت  ع
سپرد دوست؛ روزی 

و  ببینم  خش  ر
تقدیم وی کنم. 

خبر درگذشت حافظ لالایی های ایران زمین 
موجب تاسف بسیار شد. زنده یاد پروین بهمنی که 
با پژوهش های سترگ خود، لالایی ها و موسیقی 
فراموش شده »عاشیقلر« را زنده کرد و برای 
سالیانی دراز، به جست وجوی عاشیق ها و نواهای 
گمشده شان در سرتاسر ایران زمین گشت تا 
نوای آنها را که سینه به سینه به امروز رسیده 
بود، ثبت و ضبط کند. او به حق یکی از حافظان 
ارجمند فرهنگ بومی و اصیل این سرزمین بود 
و توانست نوای جانسوز موسیقی قشقایی را تا 
آن سوی مرزها طنین انداز کند. وی با حفظ و 
اشاعه لالایی های مادرانه ایران زمین، و خوانش 
لالایی هایش نشان داد که قشقایی زندگی اش 
با صفا و صمیمیت و هنر و موسیقی سرشته 
شده است. به راستی که آثار او تداعی گر 
موسیقیِ پیچیده در دشت ها و کوهستان ها 
و نغمه های گم شده در سایه سارِ سیاه 
چادرهای عشایری که خود محصول 
ذوق و سرپنجه هنرمندانه زنان 
عشایر ایران بوده، است. 
زنده یاد بهمنی که کودکی 
خود را در ایل گذرانیده بود، 
سال ها به عنوان آموزگار در 
عشایری  مختلف  مناطق 

استان فارس خدمت کرد.

هیات معرفی نماینده سینمای ایران به مراسم 
به  »قهرمان«  فیلم  جلساتی،  پی  در  اسکار، 
کارگردانی »اصغر فرهادی« را به عنوان نماینده 
سینمای ایران برای معرفی به آکادمی اسکار ۲۰۲۲ 
انتخاب کردند. »رائد فریدزاده« دبیر و سخنگوی 
هیات معرفی فیلم ایرانی به اسکار گفت: کار این 

هیات با توجه به تغییر قوانین اسکار بهترین فیلم 
خارجی زبان و تغییر مهلت زمانی شرکت در ادوار 
اخیر به دلیل شیوع کووید۱۹، با بررسی 44 فیلم 
اکران شده ایرانی آغاز شد و سپس اعضای هیات 
انتخاب به یک فهرست متشکل از ۳ فیلم رسیدند. 
به گفته فریدزاده، در ادامه هیات معرفی نماینده 

سینمای ایران به مراسم اسکار با بازخوانی مقررات به 
بازبینی و بررسی تخصصی فیلم ها پرداختند و پس 
از رأی گیری و تجمیع نظرات، از میان ۳ فیلم »دشت 
خاموش«، »بندربند«  و »قهرمان«، فیلم »قهرمان« 
به کارگردانی »اصغر فرهادی« به عنوان گزینه نهایی 
انتخاب شد و با امضای اعضای این هیات، به عنوان 
نماینده سینمای ایران به مراسم اسکار سال ۲۰۲۲ 
معرفی خواهد شد. امسال هیات معرفی فیلم 
ایرانی به فرهنگستان علوم و هنرهای سینمایی 
اسکار ۲۰۲۲ از هنرمندان پیشنهادی خانه سینما 
شامل محمدعلی نجفی )کارگردان و رئیس هیأت 
مدیره خانه سینما(، پریوش نظریه )بازیگر(، 
مهدی سجاده چی )فیلمنامه نویس(، محمدمهدی 
عسگرپور )کارگردان و دبیر جشنواره جهانی فیلم 
فجر(، شادمهر راستین )فیلمنامه نویس(، فریدون 
جیرانی )فیلمنامه نویس و کارگردان(، رسول 
صدرعاملی )تهیه کننده و کارگردان( و رامین 
حیدری فاروقی )کارگردان(  و رائد فریدزاده )دبیر 
شورای بین الملل ومعاون بین الملل بنیاد سینمایی 

فارابی( تشکیل شد.

گــزارش
گفت وگوی ملی در تونس انجام می شود

رئیس جمهوری تونس از برگزاری گفت وگوی ملی در این کشور 
با حضور جوانان خبر داد. قیس سعید، رئیس جمهوری تونس در 
سخنانی اعلام کرد که یک گفت وگوی ملی صادقانه و شفاف با حضور 
جوانان در این کشور برگزار خواهد شد. وی افزود: این گفت وگو 
متفاوت از نمونه های گذشته خواهد بود و موضوعات مختلفی از 
جمله سیستم سیاسی و انتخاباتی کشور را مورد بررسی قرار خواهد 
داد. قیس سعید ادامه داد: این گفت وگو در چارچوب زمانی توافق 
شده و در چارچوب یک سازوکار و فرمول های جدید انجام می شود. 
رئیس جمهور تونس همچنین تاکید کرد که این گفت وگوی ملی 
شامل کسانی نخواهد شد که پول مردم را دزدیده اند و تعهدشان را 
به خارج فروخته اند. در حال حاضر تونس با بحران اقتصادی شدیدی 
مواجه است که تصمیمات فوق العاده قیس سعید در ۲۵ ژوئیه و ۲۲ 
سپتامبر گذشته شامل تعلیق فعالیت های پارلمان، لغو مصونیت 
نمایندگان آن، توقف کار هیأت نظارت بر قانون اساسی، برکناری 
هشام المشیشی، نخست وزیر و ریاست قیس سعید بر دادستانی کل 

بر وخامت این بحران افزوده اند.  

شبکه اجتماعی »ترامپ« نیامده هک شد
شبکه اجتماعی متعلق به رئیس جمهور سابق آمریکا پیش از 
افتتاح رسمی مورد رخنه قرار گرفته و حساب هایی جعلی به اسم او 
ساخته شده است. شبکه اجتماعی »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
سابق آمریکا پیش از افتتاح رسمی، مورد رخنه قرار گرفت. به 
نوشته نشریه »نیوز.ویک«، برخی کاربران فضای مجازی با ورود به 
این شبکه اجتماعی، اکانت هایی با اسامی ترامپ و »مایک.پنس« 
معاون وقت وی ایجاد کرده و با بارگذاری عکس هایی، به تمسخر 
آنها پرداختند. نیوز.ویک نوشت، این افراد پیش از آنکه شبکه 
اجتماعی ترامپ به طور رسمی افتتاح شود، توانسته اند از طریق 
یک لینک به آن دسترسی پیدا کنند و پیش از خود ترامپ، به اسم 
او حساب کاربری جعلی ایجاد کنند. این شبکه اجتماعی قرار 
است ماه آینده میلادی برای »مهمانان خاص« و در سال ۲۰۲۲ 

برای تمام آمریکایی ها قابل دسترس باشد.

انگلیس به اوکراین سلاح می فروشد
روزنامه تایمز گزارش داد، دولت انگلیس در حال مذاکره با 
اوکراین برای فروش موشک های خود برای نخستین بار در یک 
توافق تسلیحاتی است. به نوشته روزنامه تایمز، همزمان با این که 
لندن و کی یف به دنبال افزایش همکاری هایشان پس از بریگزیت 
هستند، براساس این برنامه، وزارت دفاع انگلیس برای قایق های 
گشت زنی و هواپیماهای اوکراینی موشک های سطح به سطح 
و هوا به سطح فراهم می کند. رایزنی ها درخصوص این فروش 
تسلیحاتی در بحبوحه نگرانی ها نسبت به سوءاستفاده روسیه 
از بحران گازی برای تصرف این منطقه صورت می گیرد. وزارت 
دفاع انگلیس درباره فروش موشک های بریمستون سطح به 
سطح که می توانند گروه های مختلف از اهداف را به طور همزمان 
هدف گیرند و بر کشتی هایی که نیروی دریایی اوکراین آنها را به 

خدمت گرفته، مستقر می شند، مذاکره می کند.

چین: 
 آمریکا از کشیدن تایوان 

به ورطه جنگ دست بردارد
نماینده چین در سازمان ملل متحد گفت، 
آمریکا باید از تلاش برای کشاندن تایوان 
به ورطه جنگ دست بردارد؛ زیرا چنین 
جنگی به نفع هیچکس نخواهد بود. »ژانگ.

جون« نماینده چین در سازمان ملل متحد 
از آمریکا خواست از کشیدن تایوان به ورطه 
جنگ دست بردارد. به نوشته خبرگزاری 
»اسپوتنیک«، این دیپلمات چینی در نشستی 
خبری گفت: »برخی کشورها، به ویژه آمریکا، 
اقدامات خطرناکی انجام می دهند که وضعیت 
تنگه تایوان را به مسیر خطرناکی می کشاند. 
ژانگ جون افزود: »در این لحظه، آنچه باید 
خواستار آن باشیم این است که ایالات متحده 
چنین اقداماتی را متوقف کند. قطعا کشاندن 
تایوان به جنگ، به نفع هیچکس نیست. 
این هشدار چین پس از آن صورت گرفته 
است که »جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا 
شامگاه پنجشنبه )به وقت محلی( گفت که 
ارتش این کشور از تایوان دفاع خواهد کرد 
و متعهد به دفاع از این جزیره است که چین 
آن را متعلق به خود ادعا می کند. در حالی که 
آمریکا طبق قوانین داخلی خود موظف است 
تا تایوان را برای دفاع از خود به تجهیزات مورد 
نیاز مجهز کند، اما واشنگتن مدت هاست 
که سیاست »ابهام استراتژیک« در پیش 
گرفته و درخصوص اینکه در صورت حمله 
چین به تایوان، دست به مداخله نظامی 
می زند یا نه شفاف نبوده است. یک سخنگوی 
کاخ سفید درباره اظهارات بایدن اظهارکرد: 
»روابط دفاعی آمریکا با تایوان بر اساس قانون 
روابط تایوان هدایت می شود. ما به تعهد خود 
براساس این قانون پایبند خواهیم بود، ما به 
حمایت از دفاع مشروع تایوان ادامه خواهیم 
داد و به مخالفت با هرگونه تغییر یک جانبه 
در وضعیت موجود ادامه خواهیم داد. پکن، 
تایوان را بخشی از سرزمین چین می داند و 
تحرکات آمریکا و فروش سلاح به تایوان را 
نقض حاکمیت خود و مغایر با سیاست »چین 
واحد« ارزیابی می کند. با این حال آمریکا 
با اعزام ناو به تنگه تایوان و کمک نظامی به 
تایوان عملا در مسیر حمایت از این جزیره 
است و پکن بارها به این مساله اعتراض کرده 
است. این در حالی است که کشورهای عضو 
سازمان ملل متحد از جمله خود آمریکا، 
تایوان را به عنوان کشور مستقل به رسمیت 

نمی شناسند. 

رئیس جمهوری روسیه از درخواست اصلی طالبان درباره 
آزادسازی دارایی های آن در خارج از کشور حمایت و به کشورهای 
غربی تاکید کرد تا دارایی های مالی افغانستان را از حالت مسدودی 
در بیاورند. ولادیمیر پوتین، گفت: کشورهای غربی مسئولیت اصلی 
آنچه را که در افغانستان رخ می دهد، بر عهده دارند. وی ادامه داد: 
مسئولیت اصلی بابت آنچه که در افغانستان اتفاق می افتد، بر گردن 
کشورهایی است که ۲۰ سال در افغانستان حضور داشتند و در 
این کشور می جنگیدند. نخستین چیزی که آنها باید انجام دهند، 
این است که دارایی های خارجی افغانستان را برای حل مشکلات 
اقتصادی و اجتماعی این کشور، آزاد کنند. رئیس جمهوری روسیه 
همچنین طالبان را بابت تلاش هایش در مقابله با تروریست های 
داعش در افغانستان ستود و به این نکته اشاره کرد که طالبان در 
مواجهه و مقابله با داعش تلفات نیز داده  است. پوتین همچنین افزود: 
نقش پاکستان در سازش افغانستان اهمیت زیادی دارد و اسلا م آباد 
یکی از بازیگران اصلی در منطقه محسوب می شود. وی همچنین 
به خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان که تصمیم جو بایدن، 
رئیس جمهوری آمریکا محسوب می شود، نیز اشاره کرد و بیات 
داشت: بایدن کار درست را انجام داد. به طور حتم می دانست که چکار 
باید انجام دهد اما درباره جزئیات آنچه که اتفاق افتاد، شاید اطلاعاتی 

نداشت با این حال، راه درست را انتخاب کرد. رئیس جمهوری 
روسیه همچنین ادامه داد: مسکو حامی افغانستان در حال توسعه 
و آرام، عاری از تهدید تروریستی و قاچاق موادمخدر است و برای 
این منظور به افغانستان کمک می کند تا اقتصادش را باردیگر احیا 
کند. وی گفت: خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان می توانست 
به صورت متفاوت تری صورت گیرد اما زمان گذشته و آنچه که باید، 
اتفاق افتاده است. همچنین در مورد مسائل امنیتی نیز نیروهای 
اجرای قانون روسیه ارتباطات ضروری خود را با سازمان ها و نهادهای 
مرتبط افغانستان حفظ می کنند. رئیس جمهوری روسیه در ادامه 
گفت وگوهایش با شرکت کنندگان در نشست »سوچی« درباره به 
رسمیت شناخته شدن طالبان افغانستان اظهارکرد: به نظرم به انجام 
این کار نزدیک می شویم. موضع روسیه حرکت در این مسیر خاص 
خواهد بود اما، این تصمیم ها باید همانطور که در زمانی که طالبان 
به عنوان یک سازمان تروریستی در لیست سیاه قرار گرفت، اتخاذ 
شد، صورت گیرد. جو بایدن زمانی که نیروهای خود را از افغانستان 
خارج کرد، کار درستی انجام داد، اما اکنون ایالات متحده و اروپا نباید 
از مسئولیت تحولات فعلی و آینده در این کشور اجتناب کنند. وی 
درباره نشست ژنو تصریح کرد: نشست ژنو با جو بایدن به طورکلی 
مثمرثمر بود و این تصور را ایجاد کرد که واشنگتن به دنبال ایجاد 

روابط و احیای آن گفت وگوها در برخی زمینه های حیاتی است. 
قطعا می توان گفت که اگرچه طیفی از موضوعاتی که ما در مورد 
آنها توافق کردیم گسترده نبود، اما  هنوز در مسیر درستی قرار داریم 
چراکه در مورد مهمترین مسائل روز صحبت کردیم. دولت های 
آمریکا و روسیه در حال اجرای یکسری برنامه های پیش بینی شده و 
حرکت رو به جلو هستند. با این حال، ما شاهد یک پسرفت هستیم.

 تلاش برای روابطه با اوکراین
پوتین درباره قانون »عاملان خارجی« که برای خبرنگاران در 
روسیه به کار می رود نیز ادامه داد: قانون عوامل خارجی افراد را 
از داشتن عقیده و مشارکت در سیاست منع نمی کند اما پولی که 
از خارج از کشور می آید، باید به گونه ای مشخص شود تا جامعه 
روسیه بداند که این شخص خاص، نگرش خاصی به فرآیندهای 
سیاسی داخلی دارد و از خارج از کشور پول دریافت می کند. با این 
حال، عوامل خارجی زیادی در روسیه وجود ندارند. رئیس جمهوری 
روسیه ضمن تبریک به سردبیر نووایا گازتا، دیمیتری موراتف که 
جایزه صلح نوبل را دریافت کرد، گفت: دلایل قراردادن افراد در 
لیست عوامل خارجی یکبار دیگر مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت. 
من این را به شما قول می دهم. پوتین درباره اوضاع اوکراین گفت: 
افراد دارای دیدگاه های سیاسی افراطی، قدرت را در اوکراین به دست 
گرفته اند و آنها بدون توجه به نام رئیس دولت، بر کشور حکومت 
می کنند. حتی کسانی که با تکیه بر حمایت اکثریت خاموش به 
قدرت رسیدند، نتوانستند به وعده های انتخاباتی خود عمل کنند 
چرا که اقلیت ملی گرا، آنها را از آزادی تصمیم گیری های مورد 
انتظار مردم اوکراین محروم کرده است. این یک بن بست است. 
من درواقع نمی دانم چگونه باید آن را از بین برد. در آینده نزدیک 
در صحنه سیاسی اوکراین خواهیم دید که چه اتفاقی می افتد. ما 
تمام تلاش خود را برای ایجاد روابط بین دو کشور انجام خواهیم 
داد. با این حال، ناتو در حال حاضر در اوکراین فعال است و تهدیدی 
برای روسیه ایجاد می کند. اگر روزی موشک ها در نزدیکی خارکف 
مستقر شوند، چه اتفاقی می افتد؟ رئیس جمهوری روسیه درباره 
نشست اعضای شورای امنیت سازمان ملل و گسترش آن نیز ادامه 
داد: می توان بحث گسترش شورای امنیت سازمان ملل را مطرح 
کرد و تصمیمات مختلفی گرفت، اما این تصمیم روسیه نیست، باید 
بر اساس اجماع تصمیم گیری شود. ایده نشست روسای پنج عضو 
دائمی شورای امنیت سازمان ملل متحد کاملا مثبت بود. امانوئل 
ماکرون، رئیس جمهور فرانسه بلافاصله از آن استقبال کرد اما برخی 
مسائل غیر مرتبط با روسیه از جمله پاندمی کرونا، مورد بحث است 

و من امیدوارم که این مساله روزی محقق شود.

ولادیمیر پوتین: 

به رسمیت شناختن طالبان، نزدیک است

جهــــان 
کوتــاه

معاون وزیر امورخارجه روسیه گفت: با توجه به اقدامات 
خصمانه اعضای ناتو علیه مسکو، عادی سازی روابط با آنها 
غیرممکن شده است. به گزارش فارس، الکساندر گروشکو معاون 
وزیر امورخارجه روسیه افزود: با توجه به اقدامات خصمانه اعضای 
پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( علیه مسکو، داشتن روابط عادی 
با آنها غیرممکن شده است. به نوشته خبرگزاری اسپوتنیک، 
گروشکو در نشستی خبری گفت: در حال حاضر هیچ نکته مثبتی 
میان ناتو و روسیه وجود ندارد که بتوان درباره آن صحبت کرد. 
این دیپلمات روس ادامعه داد: افزایش تحرکات ناتو در اطراف 

مرزهای روسیه از جمله استقرار تسلیحات راهبردی حاکی از این 
است که متحدان این پیمان نظامی به سرعت در حال »حرکت 
به سمت رویه های جنگ سرد« هستند که »مستقیما بر روابط 
با روسیه تأثیر می گذارند.« گروشکو با طرح پیشنهاد یک کشور 
به عنوان نماینده دیپلماتیک ناتو در مسکو تاکید کرد که روسیه 
به حمایت از تعاملات عادی با ناتو درباره امنیت اروپا ادامه خواهد 
داد. پیش از این »آندره رودنکو« معاون وزیر امور خارجه روسیه 
روز پنجشنبه گفت که مسکو به ناتو هشدارداده هرگونه اقدامی 
برای عضویت اوکراین در این بلوک نظامی عواقبی به دنبال 

خواهد داشت. در پی  اقدامات تحریک آمیز ناتو از جمله اخراج 
هشت دیپلمات روس از مقر این سازمان در بروکسل، سرگئی 
لاوروف وزیر امورخارجه روسیه روز دوشنبه از تعلیق فعالیت 
نمایندگی ناتو در مسکو خبر داد. لاوروف طی نشست خبری 
ضمن اعلام خبر تعلیق فعالیت دفتر اطلاع رسانی ناتو در مسکو 
اظهارکرد:  ناتو دلایل لغو اعتبارنامه دیپلمات های روس در این 
سازمان را توضیح نداده است. هیچ تماس نظامی بین روسیه و 
ناتو وجود ندارد. سرگئی لاوروف وزیر امورخارجه از تعلیق فعالیت 
نمایندگی سازمان پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( در مسکو خبر 
داد. لاوروف طی نشست خبری ضمن اعلام خبر تعلیق فعالیت 
دفتر اطلاع رسانی ناتو در مسکو گفت:  ناتو دلایل لغو اعتبارنامه 

دیپلمات های روس در این سازمان را توضیح نداده است. 

روسیه: عادی سازی روابط با ناتو غیرممکن شده است

»قهرمان« فرهادی نماینده ایران در اسکار شد

»پروین بهمنی« مادر لالایی ایران درگذشت


